
6 de juny de 2002

LA JUNTA DE GOVERN APROVA LA CREACIÓ
DEL DEPARTAMENT DE BIBLIOTECONOMIA I

DOCUMENTACIÓ

El dimecres, 5 de juny, es reuní la Junta de Govern de la
UB que en un dels punts de l'ordre del dia aprovà la crea-

ció del Departament de Biblioteconomia i Documentació.
En el seu informe el rector prestà atenció als desenvolu-
paments legislatius que s'estan duent a terme, i subratllà

que la Llei d'universitats catalana és part del nostre siste-
ma universitari, i que la seva discussió no ens ha de dis-
treure d'altres temes que també afecten el funcionament
del sistema. També apuntà les notícies informals que hi ha

sobre el complement autonòmic, que es preveu molt mi-
grat i que es posarà en marxa ben aviat, segons es diu en
certs fòrums. El vicerector Manuel Viader féu una breu
exposició sobre l'adopció del sistema de crèdits europeu

en els ensenyaments que són pilot en aquesta experiència,
i subratllà que servirà per a establir criteris per a la gene-
ralització del procés. L'informe continuà amb l'exposició

de les accions dutes a terme per a determinar la situació
econòmica del Grup UB i aplicar les mesures correctives
oportunes. La composició provisional del Consell de
Govern que s'ha de nomenar com a resultat de les elecci-

ons al Claustre i que ha de substituir l'actual Junta de
Govern, ocupà una part important de la Junta. No hi ha
encara una decisió ferma sobre la composició d'aquest
òrgan, i serà la Comissió de Reglament del Claustre qui

faci una proposta en aquest sentit. La Junta també aprovà
els cursos de postgrau i d'extensió universitària per al
primer semestre del curs 2002-03 i la implantació i extin-

ció dels ensenyaments reformats de la llicenciatura en
Farmàcia i la diplomatura en Ciències Empresarials. En el
torn obert de paraules alguns presents manifestaren quei-
xes per la col·locació d’anuncis a les facultats; la gerent

els justificà com a font de finançament i apuntà que si en
prescindim se’n ressentiran les aules informàtiques i altres
serveis. En aquest sentit el rector apuntà que no hi ha res
que sigui gratuït i que quan es reivindica que algun servei

ho sigui, el que es vol significar es que ho pagui un tercer.

CONSELL DE DIVISIÓ

En el Consell de Divisió celebrat el proppassat dimarts, 4
de juny, s'aprovaren les tres línies prioritàries de recerca
de la Divisió: docència universitària, les TIC en àmbits
formals i no formals, i inclusió social i mediació. Entre

altres assumptes també s'aprovaren les taxes d’impressió
de les aules informàtiques del Campus Mundet i sengles
períodes sabàtics per als professors Joaquim Prats i Albert

Batalla. En el seu informe, el president explicà la reunió
dels presidents de Divisió amb el rector, centrada en la
composició del Consell de Govern provisional i en la
dificultat de fer casar allò que estableix la LOU amb la

composició de la Junta de Govern actual. També féu
referència als processos electorals endegats a les unitats
de la Divisió, a l'elecció de Joan Mateo com a nou degà
de Pedagogia, a les obres dels porxos de l'edifici de Mig-

dia, a la possible incorporació a la Divisió de l'Escola de
Treball Social, i a l'afebliment de les funcions del SOU en
consolidar-se els serveis centrals d'atenció a l'estudiant

(SIAE) i que probablement acabaran amb la dissolució del
servei de la Divisió.

CAMPANYA ELECTORAL I ELECCIONS A JUN-

TA DE FACULTAT

Recordeu que ja ha començat la campanya electoral per a
les eleccions dels representants del professorat i del PAS

a la Junta de Facultat i que durarà fins al 12 de juny. El
proper dijous, 13 de juny, se celebraran les eleccions.
Podreu votar des de les 10 del matí fins a les 7 de la tarda.

Han presentat candidatures les persones següents. Com a
professorat ordinari: Ernest Abadal, Jordi Andreu, Mònica
Baró, Miquel Centelles, Maite Comalat, Assumpció Esti-
vill, Jesús Gascón, Núria Jornet, Teresa Mañà, Àngels

Massísimo , Carina Rey, Josep Manuel Rodríguez Gairín,
Anna Rubió, Montserrat Sebastià, Andreu Sulé i Cristóbal
Urbano. Com a altre personal docent i investigador: Sílvia
Argudo, Ferran Burguillos, Amadeu Pons i Rosa Seguí. I

com a personal d’administració i serveis , Mercè Alsina,



M. Lourdes Go nzález, Carlos Muñoz  i M. Lluïsa Padilla.

REUNIÓ DE SEGUIMENT DELS PLANS PILOT
DE TRANSICIÓ A L’ECTS

El dijous 30 de maig, va tenir lloc a la sala de juntes del

Rectorat una reunió dels degans i caps d’estudis dels
ensenyaments implicats en aquesta primera fase del pro-
cés de convergència europea. La reunió, que va començar

puntualment a les 9.30 i finalitzà pràcticament a les 14
hores, va ser portada pel vicerector d’Ordenació Acadè-
mica i Docència, Manel Viader, i per Gaspar Rosselló,
assessor del rector per la convergència europea. A la

primera part de la reunió es van presentar les darreres
novetats a nivell estatal i europeu. Es destacaren dos indi-
catius de la bona marxa del procés: el Consell d’Europa
ha definit accions per al reconeixement de les titulacions i

ha establert terminis intermedis a partir del 2004 i fins al
2010, i a França ja s’ha publicat el decret que defineix els
tres cicles de l’ensenyament superior (licence, master,
doctorat). A nivell estatal, el grup de treball de la CRUE

sobre el suplement al diploma presentarà els seus resultats
l’11 de juny a Barcelona; aquest grup integra els sectors
d’Administració i direcció d’empreses, Lingüística, Mate-

màtiques, Química i Turisme, i ha començat a treballar
paral·lelament la definició dels cicles i les competències
corresponents. La presentació va anar seguida d’un extens
debat que mostrà la importància de plantejar-se la defi-

nició de les competències dels cicles en cada sector. La
segona part de la reunió va consistir en l’exposició de les
actuacions que cada ensenyament ha endegat fins ara i les
dificultats detectades. La diversitat d’ensenyaments (Be-

lles Arts, Biologia, Ciència i Tecnologia dels Aliments,
Comunicació Audiovisual, Documentació, Educació So-
cial, Estadística, Farmàcia, Física, Gestió i Administració

Pública, Mestre en Llengües Estrangeres , Psicologia) per
ella mateixa ja justifica la varietat d’enfocaments i dels
problemes que se’n deriven. De cara al futur immediat i a
nivell global es va destacar la necessitat d’oferir formació

als professors implicats i recursos econòmics per als plans

pilot, i d’avançar cap a la definició d’uns criteris homoge-
nis que puguin servir de marc de referència.

COMISSIÓ ACADÈMICA DE DIPLOMATURA

El passat dijous 23 de maig i avui, 6 de juny, s’ha reunit
la Comissió Acadèmica de la Diplomatura per revisar els
objectius i continguts de les assignatures que hauran de
ser aprovats en el proper Consell d’Estudis que tindrà lloc

dijous que ve, dia 13, a les 12 h. i que, prèviament, han
estat analitzats pels grups de treball dels professors de les
diferents àrees que s’imparteixen a la Diplomatura.

CURSOS D’EXTENSIÓ

Aquest mes de juny tenen lloc dos cursos d’extensió or-

ganitzats per la Facultat. Es tracta de Fonts d’informació
per a la recerca en ciències de la salut a càrrec de Josep
Manuel Rodríguez Gairín i Marta Somoza, al qual s’han
inscrit un total de 20 alumnes, la majoria procedents de

laboratoris i centres especialitzats. El segon és un curs de
formació per al personal de les biblioteques de la Diputa-
ció de Barcelona sobre els serveis per al públic infantil i
juvenil a càrrec de Teresa Mañà amb la col·laboració, a

més d’altres professionals, de Mònica Baró i Maite Co-
malat.

ACTIVITATS DEL PROFESSORAT

Mònica Baró i Teresa Mañà han estat convidades a part i-
cipar en una sessió del Postgrado en Gestión y Políticas

Culturales organitzat per la Universitat de Barcelona amb
el suport de la Diputació aquest dijous dia 6. Teresa Mañà
ha exposat el panorama de les biblioteques públiques a
Espanya i Mònica Baró ha intervingut en una taula rodona

sobre el sector del llibre.
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